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Referat for brugerrådsmøde tirsdag d.5. marts 2024  
 
Mødested: Søholt, Søholtvej 6, 7700 Thisted 

Mødestart: 16.00-18.00 

 

Deltagere: 

Carsten Krog Pedersen, Dansk ornitologisk Forening 

Tage Espersen, Danmarks Jægerforbund 

Ulrik Iversen, Danmarks Naturfredningsforening 

Klaus Stenild Andersen, uorganiserede brugere 

Poul Nystrup, Biologisk Forening for Nordjylland 

Jesper Lousdal, Fjordland 

Thomas Møller Pedersen, uorganiserede brugere 

Hans Christian Mikkelsen, Friluftsrådet 

Lene Thorup, Danmarks Idrætsforbund  

Esben Kronborg, Dansk Cykle Union 

 

Naturstyrelsen Thy 

Ole Noe 

Cornelia Maj Christensen 

 

Afbud fra 

Philip Hahn-Petersen, Dansk Botanisk Forening 

Henrik Overgaard, Dansk Orienteringsforbund 

Susan Sørensen, Dansk Ride-forbund 

Thomas Larsen, DGI 

Kristian Nørgaard Petersen, Dansk Handicapforbund 

 

 

  

1. Velkomst v. Ole Noe med kaffe. 

 Velkommen til nyt medlem Poul Nystrup, der nu repræsenterer BFN i 

stedet for Marianne Riis. 

 

2. Generel orientering om projekter på enheden:  

 

- Status for eventuel udvidelse af testcenter ved Østerild. Spørgsmålet er 

rejst af Thomas Møller, som er interesseret i at vide hvordan det 

kommer til at påvirke brugen af området, herunder jagt, ridning mm. 

Naturstyrelsen ved på nuværende tidspunkt ikke hvordan en eventuel 

udvidelse vil påvirke de statsejede arealer i området. Processen med 

en eventuel udvidelse varetages ikke af Miljøministeriet.  

Ulrik Iversen kan fortælle at i gruppen imod udvidelsen af 

testecenteret har de bedt om aktindsigt, men har ikke fået 

imødekommet dette ønske endnu. Det blev drøftet hvilken indflydelse 

brugerrådet kan have i forhold til en evt. påvirkning af udvidelsen. 

- Naturstyrelsens N2000-plejeplaner er sendt i offentlig høring i 

perioden fredag d. 9. februar til og med fredag den 8. marts 2024. 
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Hvis man vil afgive et høringssvar skal man skrive til Naturstyrelsens 

hovedpostkasse nst@nst.dk. Alle planer kan ses på vores hjemmeside:  

- https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/planer-for-

naturen/natura2000-plejeplaner/offentlig-hoering-af-

naturstyrelsens-n2000-plejeplaner 

link til at se selve planerne er her, man trykker på hver enkelt område så 

kommer den samlede plejeplan frem: 

- https://gis.nst.dk/n2k/hoeringnatura2000plejeplan/ 

 

 

 

3. Der skal etableres lokale bestyrelser for de 15 besluttede 

naturnationalparker.  

Alle de organisationer mv. der var en del af den tidligere lokale 

projektgruppe for Naturnationalpark Hanstholm har nu mulighed for at 

indstille en mand og en kvinde til én post i den kommende bestyrelse. På 

mødet valgte brugerrådet at indstille Lene Tvorup og Thomas Møller til at 

repræsentere brugerrådet, og en af disse forventes senere at få tilbudt en 

plads i bestyrelsen. 

 

4. Status for SUPERB – et EU skovgenopretningsprojekt i Nystrup. 

SUPERB er et skovgenopretningsprojekt i EU Horizon, hvor formålet er 

gennem en række forskellige forvaltningstiltag at forbedre biodiversiteten 

i skov, skabe en god formidling på nye måder, samt at udvikle en 

værktøjskasse/opslagsværk til brug for andre lignende 

skovgenopretningsprojekter i DK og i EU. Der er allerede afholdt to 

workshops, den første i 2022, hvor fokus var naturforvaltning og ønsker 

for naturen af området. Fokus på den anden workshop var især 

benyttelsen af området.  

d. 11 marts vil der være en multimedieworkshop med en række 

udenlandske og lokale journalister, der vil afdække de forskellige tiltag og 

involvering af HF elever fra Imagine, eleverne skal på deres workshop 

d.12.marts lave deres egne tiltag til fordel for biodiversiteten i skoven, på 

en mark de har fået stillet til rådlighed. 

Udførelse af de planlagte tiltag med skovningsmaskiner er gået i gang her i 

februar herunder bl.a. rydning af invasive arter, sitka og contorta. 

Det er et forskningsprojekt og i samarbejde med NPThy er der udført 

monitorering i 49 plots, hvor der undersøges for træstrukturer, mosser, 

laver, karplanter og svampe.  

 

- Nye måder at formidle på: Det bliver forslået at NST også er 

repræsenteret på Kant Festival.dk  

 

5. Henvendelse fra Danmarks Idrætsforbund v. Lene Thorup: Status efter 

fældninger i vinter med mange dybe spor og store grene? 

- Vandet og Tved har været præget af dybe kørespor, det skyldes især at 

det har været en meget våd vinter 

- Der reetableres spor efter hugst, der er kørt op af skovningsmaskiner 

- I svinkløv er der kørt forsøg med køreplader og måtter og her siges det 

at resultatet er blevet godt 

mailto:nst@nst.dk
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/planer-for-naturen/natura2000-plejeplaner/offentlig-hoering-af-naturstyrelsens-n2000-plejeplaner
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/planer-for-naturen/natura2000-plejeplaner/offentlig-hoering-af-naturstyrelsens-n2000-plejeplaner
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/planer-for-naturen/natura2000-plejeplaner/offentlig-hoering-af-naturstyrelsens-n2000-plejeplaner
https://gis.nst.dk/n2k/hoeringnatura2000plejeplan/
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- Der er især kørt op der hvor der køres træ ud 

- NST kan først udbedre spor når vi går ind i den tørre årstid  

 

6. Status for urørt skov v. Ole 

- Der ligger nu en godkendt plan for urørt skov i Svinkløv. Skovene i 

Naturnationalpark Hanstholm er også udpeget som urørt skov. 

Derudover har en mulig ny udpegning af et urørt skovområde i en del 

af Tvorup Klitplantage netop været i offentligt høring. 

- Naturstyrelsen Thy skal det kommende år udarbejde 

forvaltningsplaner for mindre områder med urørt skov i Hvidbjerg, 

Stenbjerg, Kronens hede/Vandet, Lild, Østerild og Vester Thorup 

Plantage. 

 

7. Evt. og næste møde: Hvordan ønsker i formen på de næste møder, i felten 

og se nogle nye projekter eller som i dag i mødelokalet? 

- Rød port ved rød rute ved Ellidsbøl er snart ved at ligge ude i havet 

pga. den øgede dynamik. 

- Hanstholm havn – mulighed for redepladser? 

- Har vi kunne skaffe dyr nok til de forpagtede områder? Svaret er at 

der stadig er mange der byder på de udbudte arealer. 

- PFAS. Der er taget blodprøver på de dyr der gik på Agger Tange 

 

 

8. Kommende møder: der indkaldes fremover i endnu bedre tid i forvejen og 

vi vil stræb efter at rykke møder ud i felten.  

 

Et bud kunne være at tage til Svinkløv hvor der er en godkendt 

forvaltningsplan for urørt skov, N2000 områder, stor brug af området 

mm. Et andet bud er NNP Hanstholm. Også forslag om punkt vedr.  

naturkortlægning af testcenter Østerild. Vi eftersender rapport fra DCE 

 

9. Næste møde bliver i Svinkløv torsdag d.22.august kl.16-18 2024, nærmere 

info følger. 

 

 

 


